
Protokół Nr 14/2016 
z posiedzenia Komisji Rewizyjnej Rady Miejskiej 

odbytego w dniu 30 listopada 2016 roku 
 
Obecni wg załączonej listy. Posiedzenie rozpoczęto o godz.830. 
                                                                                                                                                                                                                                                                       
Miejsce obrad: Biuro Rady Miejskiej. 
 
Tematyka komisji: 
1.Otwarcie posiedzenia.                                                                                                                                        
2. Rozpatrzenie i zaopiniowanie projektów uchwał na XXVI Sesję Rady Miejskiej.                                          
3. Przyjęcie protokołu nr 12 i nr 13 z posiedzenia komisji. 
4. Sprawy różne. 
5. Zamknięcie posiedzenia. 
 
Przebieg Komisji był następujący:                                                                                                                     
 
Ad1. 
Posiedzenie komisji otworzył i prowadził Przewodniczący Komisji - Daniel Glinka.  
Przywitał   Burmistrza Miasta – Krzysztofa Bagińskiego, zaproszonych gości oraz członków 
komisji.   
                                                                                                                                                                              
Ad2.   
Przystąpiono do rozpatrzenia i zaopiniowania projektów uchwał na XXVI Sesję Rady 
Miejskiej:                                                                                                                                                               

a) w sprawie miejskiego programu profilaktyki i rozwiązywania problemów 
alkoholowych na rok 2017,                                                                                                                      

Przedstawił: Pełnomocnik Komisji  ds. Profilaktyki i Rozwiązywania Problemów 
Alkoholowych – Marcin Bachtiak.  
Uzasadnienie:  
Program został przygotowany zgodnie z wymaganiami dokumentacji Państwowej Agencji 
Rozwiązywania Problemów Alkoholowych. Nie różni się zbyt wiele od programu  
z poprzedniego roku. Rekomendacji  jest 6 i są one zawarte w programie miejskim. 
Przewodniczący Komisji – zapytał, czy są zmiany w stosunku do roku poprzedniego. 
Pełnomocnik – odpowiedział, że  są to tylko kosmetyczne zmiany. Program z roku 
poprzedniego był dobry. Dyżury były dwa razy w tygodniu, a teraz  będą raz w tygodniu.  
Radna B. Dragańska - zapytała, czy w rodzinach z 500 plus sytuacja odnośnie alkoholu 
pogorszyła się. 
Pełnomocnik – odpowiedział, że jest za krótki okres od lipca by móc przeprowadzić jakieś 
badania. Nie mamy podglądu w sytuację ekonomiczną rodzin. 
Przewodniczący Komisji – zapytał, jak odbywa się diagnozowanie problemu uzależnień, czy 
wpływają jakieś informacje  ze szkół o problemach alkoholowych w rodzinie. 
Pełnomocnik – odpowiedział, że przy współpracy z instytucjami, które  zbierają informacje.  
Na dzień dzisiejszy nie jest w stanie odpowiedzieć na to pytanie. Te dane zostaną 
przedstawione w sprawozdaniu. 
Przewodniczący Komisji – zapytał, czy są jakieś pytania bądź uwagi, jeżeli nie ma to projekt 
poddaje pod głosowanie.  
Przegłosowano: 
za  - 4, przeciw – 0, wstrzymało się – 1. 
 

b) zmieniająca uchwałę w sprawie regulaminu określającego wysokość oraz warunki 
przyznawania, obliczania i wypłacania niektórych składników wynagrodzenia 
nauczycieli zatrudnionych w przedszkolach, szkołach podstawowych i gimnazjach 
prowadzonych przez Miasto Białogard, 
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Przedstawiła: Zastępca Naczelnika Wydziału Edukacji, Kultury i Spraw Społecznych – 
Monika Szczensnowicz.                                                                                                                                        
Uzasadnienie:  
Projekt uchwały ma charakter typowo techniczny, wprowadza się zmianę  także w jej treści 
wszędzie tam, gdzie jest mowa  o publicznym przedszkolu, szkole podstawowej i gimnazjum         
- w taki sposób, że dodaje się do nich słowo ,, placówka”. Konieczność ta jest związana  
z przekazaniem  przez Powiat Białogardzki Miastu Białogard prowadzenia Młodzieżowego 
Domu Kultury, który zgodnie z ustawą z dnia o systemie oświaty jest placówką opiekuńczo – 
wychowawczą.  W Młodzieżowym Domu Kultury zatrudnionych jest 3 nauczycieli na umowę 
o pracę. Po uzgodnieniu ze związkami zawodowymi ustala się także wysokość dodatku 
funkcyjnego dla dyrektora placówki na  poziomie 10-20% wynagrodzenia zasadniczego. 
Przewodniczący Komisji – zapytał, czy są jakieś pytania bądź uwagi, jeżeli nie ma to projekt 
poddaje pod głosowanie. 
Przegłosowano: 
za – 3, przeciw  - 0, wstrzymało się – 2. 
 

c) w sprawie programu współpracy Miasta Białogard z organizacjami pozarządowymi  
oraz innymi podmiotami prowadzącymi działalność pożytku publicznego na rok 2017, 

Uzasadnienie:  
Zgodnie z  zapisem ustawy o działalności pożytku publicznego i wolontariacie uchwala się 
roczny program i na podstawie tej ustawy zostały przeprowadzone konsultacje z 
organizacjami pozarządowymi i innymi podmiotami  na 2017 rok. Projekt tego programu 
został zamieszczony na stronie internetowej informacji publicznej Urzędu Miasta Białogard i 
konsultacje trwały od 7 do 16 listopada br. Odbywały się poprzez zgłaszanie opinii w wersji 
pisemnej i elektronicznej. W wyznaczonym terminie wpłynęły 3 opinie. Zgłoszono 
propozycje rozszerzenia działań oraz rozszerzania kultury fizycznej i to ujęto w §11 
niniejszego programu, ponadto szczegółowo opisano zasady działania komisji konkursowej, 
która opiniuje oferty konkursowe, a także sposób ubiegania się o środki finansowe.  
Przewodniczący Komisji – zapytał, skąd w §8 punkt 5  jest  zapis, że jeżeli zadanie nie 
przekracza 10.000,00 zł to Burmistrz może bez konkursu ofert przekazać kwotę. 
Zastępca Naczelnik  Wydziału - odpowiedziała, że jest to zagwarantowane w ustawie. 
Przewodniczący Komisji – zapytał, czy są jakieś pytania bądź uwagi, jeżeli nie ma to projekt 
poddaje pod głosowanie.   
Przegłosowano: 
za  - 4  (jednogłośnie). W głosowaniu nie brał udziału 1 radny. 
 

d) w sprawie zatwierdzenia taryf za zbiorowe zaopatrzenie w wodę i zbiorowe 
odprowadzanie ścieków na terenie Miasta Białogard, 

Przedstawiła: Prezes Regionalnych Wodociągów i Kanalizacji Sp. z o.o. – Marianna 
Przychodni. 
Uzasadnienie: 
W dniu 21.10.2016 r. RWiK Sp. z o.o. w Białogardzie złożyły wniosek o zatwierdzenie taryf 
dla zbiorowego zaopatrzenia w wodę i zbiorowego odprowadzania ścieków na  terenie Miasta 
Białogard na okres od dnia 1.01.2017 r. do dnia 31.12.2017 r. – w wymaganym ustawowo 
terminie 70 dni przed planowanym dniem wejścia  taryf w życie. Do wniosku została   
dołączona szczegółowa kalkulacja cen i stawek opłat za wodę oraz aktualny Plan rozwoju i 
modernizacji urządzeń wodociągowych i urządzeń kanalizacyjnych,  będących w posiadaniu 
Spółki na obszarze Miasta Białogard na lata 2017 – 2020, uchwalony uchwałą rady Miejskiej 
Białogardu w dniu 21.08.2016 r. Zgodnie z ustawą Burmistrz dokonał weryfikacji kosztów  
związanych  ze świadczeniem usług poniesionych przez Spółkę w roku 2016, z 
uwzględnieniem planowanych zmian  tych kosztów w roku 2017 – pod względem celowości 
ich ponoszenia. Taryfy zostały opracowane zgodnie z przepisami rozporządzenia Ministra 
Infrastruktury i Budownictwa z dnia 11.08.2016  r. zmieniającego rozporządzenie w sprawie 
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określenia taryf, wzoru wniosku o zatwierdzenie taryf oraz warunków rozliczeń za zbiorowe 
zaopatrzenie w wodę i zbiorowe odprowadzanie ścieków. Przedstawione taryfy dla 
zbiorowego zaopatrzenia w wodę i zbiorowego odprowadzania ścieków zawierają określone 
przepisami wymienionego rozporządzenia rodzaje i wysokości cen oraz stawek opłat  
wynikające z rodzajów prowadzonej działalności i taryfowych grup odbiorców usług, a także 
warunki rozliczeń z uwzględnieniem wyposażenia nieruchomości w przyrządy i urządzenia 
pomiarowe oraz warunki  stosowania cen i opłat. Proponowana cena wody brutto wynosi  
3,24 zł za m3, a cena ścieków  4,95 zł za m3. 
Przewodniczący Komisji – zapytał, czy są jakieś pytania bądź uwagi, jeżeli nie ma to projekt 
poddaje pod głosowanie.                                                                                                                                      
Przegłosowano: 
za  - 3, przeciw – 0, wstrzymało się -2. 
 

e) w sprawie górnej stawki opłaty ponoszonej przez właścicieli nieruchomości za usługę 
opróżniania zbiorników bezodpływowych i transportu nieczystości ciekłych,  

Przedstawiła: Inspektor z Wydziału Ochrony Środowiska – Anna Sobecka.                                                     
Uzasadnienie:  
W 2014 roku Rada Miejska uchwaliła górną stawkę kwoty ponoszoną przez właścicieli 
nieruchomości za usługę w zakresie opróżniania zbiorników bezodpływowych i transportu 
nieczystości ciekłych na terenie Miasta Białogard na kwotę 19,44 zł za m3 brutto. Natomiast 
w dniu 14.11.2016 r. Regionalne Wodociągi i Kanalizacja Sp. z o.o. w Białogardzie wystąpiła 
z wnioskiem o zatwierdzenie nowej górnej granicy stawki opłaty ponoszonej przez właścicieli 
nieruchomości za usługę w zakresie opróżniania zbiorników bezodpływowych i transportu 
nieczystości na terenie Miasta Białogardu na rok 2017 na kwotę 18,11 zł za m3 netto, tj.  
19,56  zł za m3 brutto. Zgodnie z ustawą o utrzymaniu czystości i porządku w gminach Rada 
Miejska Białogard określa, w drodze uchwały górne stawki opłat ponoszonych przez 
właścicieli nieruchomości za wyżej wymienione usługi. Z kalkulacji przedłożonych przez  
RWiK wynika, że planowana górna stawka wzrosła o 12 groszy brutto. To stanowi 0,6% 
wzrostu brutto.                                                       
Przewodniczący Komisji – zapytał, czy są jakieś pytania bądź uwagi, jeżeli nie ma to projekt 
poddaje pod głosowanie.                                                                                                                                      
Przegłosowano: 
za – 3, przeciw  - 0, wstrzymało się – 2. 
 

f) w sprawie zasad udzielania z budżetu Miasta dotacji celowej na dofinansowanie 
kosztów inwestycji w zakresie wymiany źródeł ogrzewania węglowego na ogrzewanie 
gazowe,  

Uzasadnienie:  
W marcu 2016r. Rada Miejska Białogardu przyjęła do realizacji Plan Gospodarki 
Niskoemisyjnej dla Miasta Białogard na lata 2015 – 2020  z perspektywą  do roku  2030. 
Przedłożony projekt uchwały jest realizacją celów określonych w planie i pozwoli na podjęcie 
działań mających poprawę jakości powietrza w mieście  poprzez ograniczenie emisji  gazów 
cieplarnianych i pyłów do atmosfery. W chwili obecnej istnieje możliwość pozyskania  
z różnych źródeł środków pieniężnych poprzez dofinansowanie lub preferencyjne pożyczki 
wyłącznie na zakup i montaż odnawialnych źródeł energii: kolektory słoneczne, ogniwa 
fotowoltaiczne, pompy ciepła, turbiny wiatrowe.                                                                                                 
Radna B. Dragańska – zapytała, czy jeżeli ktoś ma wykupione mieszkanie i chce wymienić 
ogrzewanie to musi mieć zgodę wspólnoty 
Inspektor – odpowiedziała, że musi przyjść do nas.  
Przewodniczący Komisji – zapytał, jak dużo jest kotłów węglowych w mieście. 
Inspektor – odpowiedziała, że na pewno jest przewaga pieców węglowych.                        
Dokładną informację będziemy mieć pod koniec stycznia przyszłego roku. Będziemy zbierać 
ankiety, w których mieszkańcy będą określać jakie mają ogrzewanie. 
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Przewodniczący Komisji – zapytał, czy są jakieś pytania bądź uwagi, jeżeli nie ma to projekt 
poddaje pod głosowanie.                                                                                                                                       
Przegłosowano: 
za – 5 (jednogłośnie).                  
                                                                                        

g) o zmianie uchwały budżetowej na rok 2016, 
Przedstawiła: Skarbnik Miasta – Iwona Kubiak. 
Przewodniczący Komisji – zapytał, czy są jakieś pytania bądź uwagi, jeżeli nie ma to projekt 
poddaje pod głosowanie.                                                                                                                                      
Przegłosowano: 
za – 3, przeciw  - 0, wstrzymało się – 2. 
 

h) w sprawie wieloletniej prognozy finansowej  Miasta Białogard, 
Przewodniczący Komisji – zapytał, czy są jakieś pytania bądź uwagi, jeżeli nie ma to projekt 
poddaje pod głosowanie.                                                                                                                                      
Przegłosowano: 
za - 4 ,przeciw - 0, wstrzymało się - 1.      
                                                         

i) w sprawie warunków udzielania i wysokości stawek procentowych bonifikat od ceny 
nieruchomości należących do miejskiego zasobu nieruchomości, sprzedawanych, jako 
lokale mieszkalne, oraz stosowania innej stopy procentowej oprocentowania 
rozłożonej na raty niespłaconej części ceny tych nieruchomości, 

Przewodniczący Komisji – powiedział, że jest to projekt uchwały grupy radnych oraz 
zapytał, czy Radna Dragańska jako przedstawiciel Klubu Radnych Niezależnych chciałaby 
coś dodać.      
Radna B. Dragańska – powiedziała, że  mieszkańcy w tej sprawie zwracali się nie tylko do 
grupy niezależnych. Mieszkańcy mają syna niepełnosprawnego i chcieli wykupić lokal 
mieszkalny.  
Burmistrz Miasta – powiedział, że jego opinia jest negatywna. My w tamtej kadencji 
przedłużaliśmy ten okres  i zainteresowanie było niewielkie. Zgłosiło się zaledwie parę osób.  
Myśli, że teraz jest podobna sytuacja, a druga sprawa to niezgodność interesu. My 
potrzebujemy wiele lokali komunalnych. Dlatego też my, jako samorząd nie powinniśmy 
pozbywać się tych lokali mieszkalnych. Na lokale komunalne oczekuje ponad 300  rodzin, na 
socjalne 160. My powinniśmy pozyskiwać mieszkania i niebawem zgłosi projekt  uchwały  
i podobnie jak dla młodych będzie proponował dla osób powyżej 35 roku życia, które zajmują 
mieszkania komunalne, żeby mogli na podobnych zasadach nabywać działki budowlane. My 
musimy szukać instrumentów pozyskiwania  mieszkań komunalnych, a nie ich pozbywania 
się. Uważa, że nie powinniśmy więcej sprzedawać mieszkań z taką bonifikatą.  
Radny A. Wegner – powiedział, że był taki projekt uchwały i użytkownicy tych mieszkań za 
nie duże pieniążki mogli je wykupić. Mieli, więc prawie 5 lat na wykup mieszkania.  
Radny T. Strząbała -  powiedział, że każdy chyba zdaje sobie sprawę, że zwracając się do 
Urzędu  o  wykup lokalu mieszkalnego będzie musiał ponieść koszty. Pan Burmistrz przy 
dyskusji mówił, że był to dobry program i należy zastanowić się  nad jego kontynuacją.  
Burmistrz Miasta – odpowiedział, że się zastanawialiśmy i w wyniku tego, jako Burmistrz 
doszedł do takich wniosków. Nie neguje tego co mówił Pan radny,  że właściciele prywatni    
lepiej dbają o mieszkania, ale ze świadomością różnie bywa. Poza tym  jest dużo konfliktów 
we wspólnotach mieszkaniowych.      
Przewodniczący Komisji – zapytał, czy są jakieś pytania bądź uwagi, jeżeli nie ma to projekt 
poddaje pod głosowanie.                                                                                                                                      
Przegłosowano: 
za – 2, przeciw – 3, wstrzymało się – 0. 
 

j) w sprawie stwierdzenia wygaśnięcia mandatu radnego Rady Miejskiej Białogardu, 
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Przewodniczący Komisji – powiedział, że wszyscy znają treść projektów  uchwał j) i k).  
W tej sprawie jest pismo od Wojewody Zachodniopomorskiego, które otrzymali członkowie 
komisji. Wojewoda uznał, że zakaz nie został naruszony. Zapytał, czy są jakieś pytania bądź 
uwagi, jeżeli nie ma to projekt poddaje pod głosowanie.                                
Radna B. Dragańska – powiedziała, że na komisji wstrzyma się od głosu, a na Sesji 
zobaczymy. 
Radny K. Skoczyk – powiedział, że to pismo, które otrzymaliśmy od Wojewody oraz to, że 
tym zajmował się główny specjalista w Wydziale  Prawnym wyjaśnia bardzo wiele. Uważa, 
że  ta uchwała została złożona złośliwie.                                                                             
Przegłosowano: 
za – 0, przeciw -3, wstrzymało się – 1. W głosowaniu nie brał udziału 1 radny. 
 

k) w sprawie stwierdzenia wygaśnięcia mandatu Burmistrza Miasta Białogard.               
Przewodniczący Komisji – zapytał, czy są jakieś pytania bądź uwagi, jeżeli nie ma to projekt 
poddaje pod głosowanie.                                                                                                                                      
Przegłosowano:                                                                                                                                                    
za – 0, przeciw – 3, wstrzymało się – 1. W głosowaniu nie brał udziału 1 radny. 
 
Ad3.                                                                                                                                                                       
Przewodniczący Komisji - powiedział, że przechodzimy do przyjęcia protokołu  
z posiedzenia komisji nr 12. Protokół nr 13 jest do poprawienia.                       
Wszyscy członkowie komisji otrzymali powyższy protokół elektronicznie i na piśmie. 
Zapytał, czy są jakieś pytania bądź uwagi, jeżeli nie ma to protokół poddaje pod  
głosowanie. 
Przegłosowano:  
za – 5 (jednogłośnie). W wyniku głosowania protokół został przyjęty.                                       
 
Ad4. 
Spraw różnych nie wniesiono.     
                                                                                 
Ad5. 
Po wyczerpaniu porządku posiedzenie komisji zakończono o godz.9.25.                                                              
                                                                 
 
 

 
      Przewodniczący komisji 

 
                                                                                            /-/ Daniel Glinka 
             
 
Protokółowała: 
D. Holczewska-Szydłowska                                                                                                  


